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Radnice vynaložila 130 tisíc korun na společenskou 
akci, kterou prezentuje jako setkání s podnikateli. Kdo byl 
pozván, zůstalo utajeno.  

Pavel Bajer �

V polovině září uspořádalo vedení města na hradebním parkánu ve 
spolupráci se svoji neziskovkou Brána Jihlavy setkání s pohoštěním a 
kapelou. Radnice to prezentovala jako setkání s podnikateli a fotogra-
fi emi se pochlubila na Facebooku.  

Jihlavskými novinami oslovení podnikatelé však o žádném setkání 
nevěděli. Na žánrových snímcích, které radnice zveřejnila, se jednalo 
o velkou akci, na fotografi ích však nejsou zachyceny žádné konkrétní 
osoby. 

Na sociálních sítích se poté v komentářích objevily názory, že se jed-
ná o zbytečné vyhazování peněz, i to, že o setkání podnikatelé nevědě-
li. 

Celá akce se na posledním jihlavském zastupitelstvu stala také ter-
čem kritiky opozice. „Bylo tam nějaké setkání s podnikateli. Proběhla tam 
i částka 130 tisíc korun, že stálo uspořádání celé té akce. Veřejnost to vnímá 
poměrně negativně,“ poznamenal opoziční zastupitel Radek Popelka 
(ANO). „O co tam šlo, kdo tam byl pozván, jaké jsou z toho výstupy, proč 
byl zvolen takovýto formát?“ ptal se zastupitel. 

Podle jihlavské primátorky Karolíny Koubové (Fórum Jihlava) měli 
toto setkání s podnikateli naplánované již dříve, ale kvůli covidu se 
neuskutečnilo. 

„Je to jeden z formátů, který se má dít pravidelně. Toto bylo první setká-
ní. Bylo cca pro 50 lidí, byli pozvaní různí podnikatelé, zástupci velkých, 
malých fi rem, se kterými jsme spolupracovali i v rámci přípravy strategické-
ho plánu,“ přiblížila primátorka. 

Zmínila, že jim představili scénáře budoucnosti města. To, že akce 
byla pro 50 lidí vysvětlila tak, že chtěli uskutečnit nějakou menší spo-
lečenskou událost. 

Žádnou z fi rem přítomných na setkání nejmenovala. Nespecifi kovala 
ani, podle čeho podnikatele vybírali. Ke kritice veřejnosti sdělila, že se 
vždycky ozve někdo, kdo nesouhlasí s tím, co se děje. 

Finanční částku, o které hovořil Popelka, nerozporovala. „Bylo to v 
režii Brány Jihlavy, ta cena 130 tisíc korun je reálná,“ dodala.  

Kritizují „utajené“ setkání 
radnice s podnikateli Vedení města reagovalo na chvílemi až 

bouřlivou diskusi na sociálních sítích o 
(ne)bezpečnosti centra Jihlavy a rozhod-
lo se jednat s občany „z očí do očí“. 

První beseda se měla uskutečnit 
v gotické síni jihlavské radnice ve středu 
29. září po uzávěrce tohoto vydání. Jak 
primátorka Karolína Koubová (Fórum 
Jihlava) uvedla ve videu města, týkat se 
měla bezdomovectví a pobytu bezdo-
movců v Jihlavě. 

Ve zmíněném videu primátorka Koubo-
vá také sdělila, že celou situaci město řeší.  

„Na základě všech diskusí jsme se rozhod-
li, že posílíme hlídky městské policie v rámci 

centra města,“ řekla mimo jiné. 
Ve videu vyvrátila i jeden z mýtů, že 

město sestěhovává Romy do centra. 
„Město nedělá žádné kroky k tomu, aby 
sestěhovávalo jakékoliv lidi odkudkoliv, už 
vůbec ne z brněnské Cejle,“ uvedla.  

„Byty jsou nabízeny v dražbách, kdo 
chce, ten se přihlásí. V minulém roce to bylo 
devět nově obsazených bytů v centru měs-
ta. Náš majetek čítá 229 bytů města, z toho 
jen devět bylo obsazeno v minulých dvou 
letech,“ řekla ve videu s tím, že město má 
jednu podmínku: Kdo se chce přihlá-
sit do sociálního programu, musí mít tři 
roky trvalé bydliště v Jihlavě. -pk-

Ve středu 22. září se konala komise pro 
bezpečnost a prevenci kriminality Rady 
města Jihlavy. Na ní byl pozván i jihlavský 
občan Hynek Gerbrich, který se na téma 
bezpečnosti v centru města již dříve sešel 
s radním Danielem Škarkou (Fórum Jih-
lava). 

Gerbrich stejně jako tehdy přednesl čle-
nům komise svůj pohled na bezpečnost ve 
městě a zopakoval, že se situace za posled-
ní dva roky výrazně zhoršila. Ocenil ale, 
že jistá náprava se uskutečnila, ale jak řekl, 
mrzí ho, že se tak stalo až po tlaku veřejnos-
ti. Problém vidí hlavně v nepřizpůsobivých 
rodinách Romů, které žijí v centru. 

Pozastavil se také nad tím, že městem 
naplánované setkání s občany se bude týkat 
bezdomovectví a ne problému „soužití s 
nepřizpůsobivými“, které se již řadu měsíců 
propírá v médiích nebo na sociálních sítích. 

Přítomní členové komise, kteří reagova-
li, se shodli, že se jedná o dlouhodobý pro-
blém. Příčiny pak viděli ve zvýšené agresivi-
tě, úpadku morálky, ztrátě autorit, výchově 
dětí… Radní Škarka varoval před „kolek-
tivní vinou“. 

Zástupci městské i státní policie upozor-
nili, aby se odlišovaly pojmy kriminality a 
pocitu bezpečí. Preventistka městské poli-
cie poukázala i na skutečnost, že sociálními 
sítěmi koluje řada podvrhů (tzv. fake) a své 
tvrzení podložila snímkem údajně Romy 
napadeného muže na jihlavském Masary-
kově náměstí. Skladba dlažby však vylučo-
vala, že se o toto náměstí jednalo. 

Po internetu komisi sledovala i jedna z 
občanek města. Ta, kromě diskuse k bez-
pečnosti v centru, upozornila na špínu 
v ulicích a na náměstí včetně špinavých 
odpadkových košů.  -pk-

Občan v komisi pro bezpečnost

K tématu bezpečnosti v centru


